
 

Raadsvragen actualiteitenhalfuurtje reconstructie Hogewal en Torenwal 

Op 20 juni 2024 ontvingen we een brandbrief van natuurorganisaties. Deze organisaties, 

gingen, in lijn met de motie “Biotoop Bastions Torenwal en Hogewal intact laten", een 

samenwerking aan met de gemeente. Het doel was te komen tot een aangepast plan waarin 

zowel de constructieve veiligheid als behoud van biodiversiteit werden geborgd.     

Deze organisaties stellen nu dat het overleg met de gemeente is vastgelopen. Progressief 

Woerden is hier van geschrokken, omdat we enorm waarde hechten aan de betrokkenheid 

van inwoners en hun organisaties.  

Daarom hebben we met de volgende raadsvragen, die vooral gericht zijn op het proces: 

• De natuurgroepen geven aan dat ze “steeds voor voldongen feiten werden geplaatst en 

dat de” – door de gemeente – “gemaakte keuzes niet goed werden toegelicht”. Van een 

samenwerking was feitelijk geen sprake. Wat is het oordeel van het college hierover en 

welke acties zijn er eventueel ondernomen na signalen over het stroef lopende proces? 

 

• Is het college het met Progressief Woerden eens dat het belangrijk is dat bewoners, 

initiatiefgroepen, en andere belanghebbenden zich in gehoord voelen? Wat gaat het 

college op korte termijn doen richting de briefschrijvers om het overleg weer vlot te 

trekken?  

 

• Volgens de raadsinformatiebrief is een van de uitgangspunten: “alleen constructieve 

beschoeiing wanneer noodzakelijk en natuurvriendelijke oevers waar mogelijk”. Wat 

maakt dat het college dan toch kiest voor een harde ononderbroken beschoeiing langs 

nagenoeg de gehele lengte van de bastions? Deze beschoeiing wordt door het 

waterschap als een niet-natuurlijke oever bestempeld.  

 

• Het in de RIB gepresenteerde plan borgt de constructieve veiligheid. Maar wat betreft de 

biodiversiteit brengt het volgens de natuurorganisaties “wezenlijk schade toe”. Zij stellen 

dat “hier een veel beter resultaat te behalen was geweest” als de samenwerking beter 

was gegaan. Wat is volgens het college in dit stadium, op korte termijn nog mogelijk om 

recht te doen aan de motie?  

 

 

https://gemeenteraad.woerden.nl/Stukken/Ingekomen-e-mailbericht-Biodiversiteitsteam-Woerden-inzake-natuurorganisaties-stoppen-overleg-over-beschoeiing-bastions-geanonimiseerd.pdf
https://gemeenteraad.woerden.nl/Vergaderingen/Gemeenteraad/2023/12-oktober/20:00/Motie-vreemd-aan-de-orde-van-de-dag/Motie-vreemd-Biotoop-Bastions-Torenwal-en-Hogewal-intact-laten.pdf

